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Ministrul Finantelor: Bugetul pe 2025 vine dupa o perioada agitata si un deficit ce

rar se mai întâlneste într-o tara UE

 Bugetul pe 2025, aprobat în februarie,  vine dupa o perioada agitata si dupa un deficit cum rar se întâlneste

în  Uniunea Europeana (UE), dar pâna în 2031 vom reveni la 3%, a declarat,  marti, la conferinta PRIA

Finance for Keys Business Sectors, ministrul  Finantelor, Barna Tanczos. 

"Ministerul Finantelor, într-adevar, a propus un buget în cursul lunii  ianuarie. Bugetul a fost aprobat la începutul

lunii februarie si acum  suntem etapa de implementare a acestui buget. Un buget care vine dupa o  perioada destul

de agitata în România, cu alegeri multiple în 2024. De  asemenea, putem spune ca a fost un deficit care rar se mai

întâlneste  într-o tara din Uniunea Europeana si de acolo trebuie sa-si revina  practic acest sistem fiscal-bugetar si

sa intram pe un trend de reducere  a deficitului. Şi nu doar din cauza faptului ca avem o întelegere cu  Comisia

Europeana pe acest sistem de reducere a deficitului de la 7% la  3%, pâna în 2031, dar avem si acele elemente de

macrostabilitate,  prudentialitate, de perspectiva pozitiva, de sustenabilitate. Altfel,  este practic greu de imaginat

ca acest echilibru se poate pastra pe  termen mediu si lung. Concret, ceea ce facem noi acum este sa tinem sub 

control cheltuielile la ministerele de resort si la ordonatorii  principali, astfel încât sa nu iasa nimeni din plafoanele

bugetare si  din plafoanele lunare trimestriale, sa putem reduce cheltuielile treptat  de functionare si sa putem oferi

mai mult celor care platesc impozite  si taxe", a spus demnitarul.

Potrivit acestuia, un ecosistem fiscal-bugetar complex functioneaza daca "fiecare rotita se învârte asa cum trebuie".

"Ministerul Finantelor rareori vine cu vesti bune pentru  întreprinzatori, pentru ca, de obicei, ministrul Finantelor

vorbeste  despre taxe, impozite si plata acestora. Nu este neaparat cel mai placut  lucru pentru întreprinzatori.

Lucrurile trebuie întelese în ansamblul  lor. Un sistem ecosistem complex functioneaza daca fiecare element este 

la locul lui si fiecare rotita se învârte asa cum trebuie. Vorbim de  întreprinderi mici si mijlocii, de institutiile

statului care trebuie sa  aplice corect legea, de ministerele de resort care trebuie sa-si faca  treaba pe fiecare

domeniu în parte, de coordonarea facuta de Ministerul  Finantelor, de exemplu pe partea fiscal-bugetara. Daca

lucrurile toate  ar merge nu perfect, dar bine, atunci am putea vorbi despre un ecosistem  sanatos si functional. Cu

siguranta, tot timpul apare nisip printre  rotite si atunci apar disfunctionalitatile, dar daca n-ar fi, n-ar fi  nevoie de

oameni care sa le rezolve si am ramâne noi fara loc de munca  si fara munca. Aceste provocari sunt practic

provocarile zilnice cu care  trebuie sa ne luptam", a afirmat oficialul.

În viziunea ministrului Finantelor, în acest an, unul dintre cele mai  importante obiective vizeaza realizarea

veniturilor la buget, alaturi de  reducerea evaziunii fiscale si a gap-ului de TVA. Ministrul a  subliniat, în context,

ca intentia este de extindere a plajei de  colectare a veniturilor si nu de efectuare de controale repetate la  aceleasi

firme.

"Pe de alta parte, ne concentram pe realizarea veniturilor. Aici, ANAF  si AVR - Vama sunt cele doua institutii

principale care se ocupa de  realizarea-colectarea acestor venituri prin sistemele informatice pe  care le-au

dezvoltat în ultima perioada, eficientizeaza si actiunile de  control, eficientizeaza si colectarea si îsi fac planul.

Speram, la  sfârsitul anului, sa putem colecta acele venituri despre care vorbim.  Obiectivul principal este nu un

control înca o data la companiile care  au fost controlate de cinci ori, de zece ori deja si sunt cele la care  se întorc

autoritatile de fiecare data, ci extinderea plajei de  colectare a veniturilor, indiferent daca vorbim de impozitul pe

venit,  de TVA sau de accize, sa avem o regula generala si aplicabila pentru  toata lumea, astfel încât sa reducem

evaziunea fiscala si acele gap-uri  de TVA (deficit la încasare, n.r.) si alte sume neîncasate în sistem", a  mentionat

Barna Tanczos.
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Conform sefului de la Finante, în privinta economiei circulare  lucrurile trebuie sa mearga mai departe cu

finantarile pentru fabricile  de reciclare.

"Important este ca mergem mai departe cu programele de sustinere pentru  mediul economic, programele lansate

de Ministerul Economiei, de exemplu  Start-Up Nation, Construct Plus, la Ministerul Agriculturii,  Investalim.

Apropo de economia circulara, ar trebui sa mergem mai  departe si cu acele finantari pentru fabricile de reciclare

care de ani  de zile s-au împotmolit si au fost prelungite de nu stiu câte ori si nu  sunt nici astazi finalizate. Înca o

data, nu Ministerul Finantelor se  ocupa de fiecare, ci se ocupa ministerele de resort. Ceea ce am facut  noi, am

asigurat credite de angajament pentru acele programe unde au  stat luni de zile sau chiar un an de zile fara

semnarea contractelor si  acolo am creat posibilitatea semnarii contractelor pentru Ministerul  Economiei, de

exemplu. Am asigurat si pentru 2025 o suma suficient de  mare ca sa înceapa platile catre companiile care au

câstigat acele  proiecte si pe un program multianual si în 2026, si în 2027, sa putem  continua si Start-Up Nation si

sa putem finaliza si Construct Plus si  celelalte programe", a subliniat ministrul de resort.

Ministrul Finantelor, Barna Tanczos, si reprezentanti din sectoarele  financiar, industrie, sanatate, constructii,

economie circulara si mediu  si automotive analizeaza, marti, cele mai importante teme pentru  asigurarea

echilibrelor macroeconomice, consolidarea rezilientei si  cresterea competitivitatii în cadrul evenimentului PRIA

Finance for Keys  Business Sectors.
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